

Connecting Actions

For Immediate Release

Press contact: Rafael Tyszblat +33 6 17 03 76 56 rafael.tyszblat@gmail.com

Launch of the European Institute For Dialogue (EIFD)

Only three years ago *Connecting Actions*, an organisation initiated by the *Muslim Jewish Conference*, was created with the aim to convene experts and initiatives committed to the field of dialogue. On June 7th and 8th in Paris, at the 3rd Connecting Actions Symposium, fourteen European Civil Society Organisations have come together in a Constitutive General Assembly, launching the European Institute For Dialogue.

The European Institute For Dialogue is a Coalition that seeks to gather organisations whose mission is the promotion of a better social cohesion and the restoration of inter-community relationships, through dialogue. The main mission of the Institute is to support local, national and international organizations fighting hate, ignorance, prejudice, racism and discrimination through constructive conversations and interactions between members of various identity groups. The goal is to bring more people together, despite their different backgrounds and identities, and help them engage on all the issues that may divide them.

“Today more than ever, we need to talk to each other and stand united against the rise of racism, discrimination and radicalisation”, says Rafael Tyszblat, the president of the newly created coalition.

“Many organisations have understood the importance of dialogue for our societies and I'm very proud that we have managed to gather very diverse initiatives that have a lot to contribute to the field of Dialogue. We have to join forces, merge expertise and experience and face our collective challenges together. The European Institute for Dialogue is a first step together in the necessary direction”.

This EIFD wants to serve as a reinforced network to support its member organisations, their activities and missions. It will concretely help its members to share knowledge, information and ideas while also cooperating in common projects, on the base of shared values and ideals. The commitment is real and the work has just started.

The founding members of the European Institute For Dialogue are:

- Ad Astra (Finland)
- Coexister (France)
- Connecting Actions (France)
- Dialog Perspektiven (Germany)
- Faiths in Tune (Germany/UK)
- Groupe Inter Religieux pour la Paix 78 (France)
- Gemeinsam für Vielfalt (Germany)
- Madipax - Maison du Dialogue et de la Paix (France)
- The Muslim Jewish Conference (Austria)
- The Salaam Schalom Initiative (Germany)
- Sharing Perspectives Foundation (Netherlands)
- United Religions Initiatives Europe (Belgium)

Connecting Actions

Contact presse: Rafael Tyszblat +33 6 17 03 76 56 rafael.tyszblat@gmail.com

Lancement de l'Institut Européen pour le Dialogue (IEPD)

Il y a seulement trois ans, Connecting Actions, une organisation initiée par la Muslim Jewish Conference, était créée avec l'objectif de rassembler experts et initiatives engagées dans le domaine et le champ d'action du Dialogue. Les 7 et 8 juin à Paris, lors du 3^{ème} Symposium de Connecting Actions, quatorze Organisations de Société Civile Européennes se sont réunis en Assemblée Générale Constitutive, lançant l'Institut Européen Pour le Dialogue.

L'Institut Européen Pour le Dialogue est une Coalition qui vise à rassembler les organisations dont la mission est la promotion d'une meilleure cohésion sociale et la restauration des relations intercommunautaires, à travers le dialogue. La mission principale de cet Institut est de soutenir les organisations locales, nationales ou internationales combattant la haine, l'ignorance, les préjugés, le racisme et la discrimination grâce à des conversations et interactions constructives entre membres de groupes identitaires différents. L'objectif est de rassembler toujours plus de personnes malgré leurs différences d'identités ou d'opinions et de les aider à communiquer sur tous les sujets qui pourraient les opposer.

« Aujourd'hui, plus que jamais, nous devons parler les uns aux autres et nous unir contre la montée du racisme, de la discrimination et de la radicalisation » dit Rafael Tyszblat, président de la Coalition nouvellement créée.

« Plusieurs organisations ont compris l'importance du dialogue pour nos sociétés et je suis très fier que nous ayons réussi à rassembler des initiatives très diverses qui ont énormément à apporter au champ d'action du dialogue. Il faut réunir nos forces, partager nos savoir-faire, et faire face à nos défis collectifs ensemble. L'Institut Européen pour le Dialogue est le premier pas dans cette direction. »

L'IEPD veut servir de réseau renforcé pour soutenir ses organisations membres, leurs activités et missions. Il aidera concrètement ses membres à partager les informations et les idées tout en collaborant sur des projets communs sur la base de valeurs et d'idéaux partagés. L'engagement est réel et le travail vient juste de commencer.

Les membres fondateurs de of l'Institut Européen Pour le Dialogue sont:

- Ad Astra (Finlande)
- Coexister (France)
- Connecting Actions (France)
- Dialog Perspektiven (Allemagne)
- Faiths in Tune (Allemagne)
- Groupe Inter Religieux pour la Paix 78 (France)
- Gemeinsam für Vielfalt (Allemagne)
- Madipax - Maison du Dialogue et de la Paix (France)
- The Muslim Jewish Conference (Autriche)
- The Salaam Schalom Initiative (Allemagne)
- Sharing Perspectives Foundation (Pays Bas)
- United Religions Initiatives Europe (Belgique)